
Srečanja na vasi

KMETU Bl MORALI BOLJ POMAGATI!
Vsi vemo, da razmere v našem kmetijstvu niso preveč rožnate. Kmetje imajo premalo strojev, niso

strokovno usposobljeni, nimajo denarja za preusmeritev itd. Ta položaj skušajo reševati nekatere
kmetijske zadruge in kombinati. Eden takih je tudi Agrokombinat Barje, ki precej sodeluje z našimi
kmeti. Odkupuje jim njihove proizvodnje, nudi pa jim tudi strokovno pomoč in kredite.

Kredit je dobil tudi Alojz SKU-
BIC iz Malega Trebcljeva 4. Stai je
štirideset let, ima žcno in tri otroke,
pri njih pa živi tudi stari oče in že-
nina sestra. Sedaj, ko je dobil kredit,
se namerava preusmeriti na živino-
rejo. Obiskal sem ga, da bi o tem
izvedel kaj vcč.

,,Kakšno je vaše sodelovanje z AK
Barje? "

,X njim imam sklenjeno pogodbo
o prodaji mleka. Tako mi plača za
liter mlcka precej več, kot če ne bi
imel pogodbe. S 30-odstotnim po-
pustom mi prodajajo umetna gno-
jila. Prav sedaj pa so mi odobrili kre-
dit.

,,Pod kakšnimi pogoji ste dobili
kredit in za kaj ga boste porabili? "

,,Najprej so mi strokovnjaki iz
AK Barje naredili načrt. Obnovil
bom namreč hlev. Potem so mi
odobrili 34.000 din posojila, ki ga
bom odplačal v petili letih. Vsako
leto bom plačal dva obroka, obresti
pa so 3-odstotne.

..Povejte mi, prosim, nekaj več o
svojih načrtili."

,,Ko bo hlev zgrajen. bom redil
descl krav. To je še najbolj dnnosno,
saj potem lahko prodajaš mleko.
dohodek pa imaš tudi od prodanih
telet. Pozntje nameravam rcditi šc
vcč govcdi. Krme imam dovolj, za
košnjo pa imam kosilnk-o BCS.
Rabil pa bi tudi traktor, vendarzanj
še nimam denaija."

,.Vi ste tudi redno zaposleni v
papirnici Vevče. Se vam ne zdi, da
ne morete v redu opravljati še dela
na kmetiji? "

,,Seveda. Vendar so rtic v to pri-
silile razmcre. Ce ne bi hodil v služ-
bo, sploh ne bi mogel preživljati
družine. Tako pa dobim tudi kredite
ža razne gospodinjske stroje. ki si jih
drugače nc bi mogel privoščiti. Ko
pa bo specializacija moje kmetije
končana, se bom posvetil samo
kmetijstvu."

,,Danes se precej govori o begu
mladDi s podeželja v mesto. Kje je
vzrok za to? "

,,Tega je nedvomno kriv položaj
našega kmeta. Ne moreš dobiti kie-
dita za gospodinjske in druge stroje,
prispevek za socialno zavarovanje je
zelo visok. Kmet je za svoje trdo
delo premalo plačan. Pridelki, ki jfl-i
prodaja, imajo nizko ceno. Tudi
prodajna cena živine in lesaje nizka.
Poleg tega imajo mladi, ki ostanejo
na kmetiji, zelo malo prostega časa,

pogrešajo tudi zabav. Mogoče bi
lantjc bolj ostajali donia, vcndar
skoraj ni deklet. ki bi bile priprav-
Ijene prevzeti gospodinjstvo na kme-
tiji.'"

,,Kaj bi kazalo narediti, da bi se
položaj izboljsal? "

..Kmetom bi bilo treba nuditi vso
^trokovno in denarno pornoč. Treba
bi jih bilo tismerjati v določene pa-
noge. Naši kraji so primerni za ži-
vinorejo in gojitev jagod. Po mojcm
mncnju pa se bo položaj sedaj ne-
koliko spremenil. Vse je čcdalje
dražje in mladili ne bo več tako
vleklo v mesto. Velika spodbuda pa
jc tudi to. da pripravljajo nvedbo
starostne pokojninc za kmete."

,,Tu ste tako rekoč na pragu
Ljubljane. pa vas 1 jubljančani še
vedno niso našli. Kaj bi bilo treba
storiti? "

,,Prvi pogoj je dobra cesta. Seda-
nja je namreč v tako slabem stanju.
da se komaj pelješ po njej. Če bi bila
cesta dobra, bi prav gotovo prišlo v
naše kraje več izletnikov. Tu so
namreč obsežni gozdovi, polni gob,
borovnic in kostanja. Imamo tudi
precej sadja in medtem, ko nam
gnije, je v Ljubljani tako drago, da
ga občan s poprečno plačo sploh
kupiti ne moie. Zgraditi pa bi mo-
rali tudi kak lokal, kjer bi se gostje
lahko nahranili in lazvedrili. Sem bi
prišlo več obiskovalcev. če bi tu '
smeli graditi vikende. Zdi se mi, da
prepoved prodaje zemljišč ni na
mestu. Kmetje smo prodajali samo
zemljišča, ki nam niso koristila, npr.
skalnate in grmičaste parcde."
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